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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az interpelláció címe: "Támogatja-e a fideszes kormány a magyar polgárok 
energiabiztonságát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Támogatja-e a fideszes kormány a magyar polgárok energiabiztonságát?

 

A magyar polgárok energiabiztonsága kiemelkedő nemzetpolitikai célunk, ezért is hívjuk fel arra a
figyelmet, hogy a Fidesz egypárti túlhatalma az elmúlt 12 évben nem tette meg az ehhez szükséges
lépéseket,  külön  kiemelném azt,  hogy  nem elég  az,  hogy  az  orosz  fosszilis  energiaforrásoktól
teljesen függővé tette hazánkat ez a politika, de még a meglévő lehetőségeket sem használtuk fel az
elmúlt  12  évben,  ahhoz,  hogy  valóban  a  magyar  polgárok  számára  olcsó,  és  biztonságos
energiaforrásokra álljon át hazánk energiamixe. Mire gondolok?

A napenergia kivételével, a megújuló energiaforrásokat bűnös módon nem fejlesztette a Fidesz, sőt
2011-ben  megtiltotta  de  facto  az  új  szélerőművek  telepítését.  A  Jobbik,  hazánk  jobbközép
konzervatív pártjának a nevében ezért is nyújtottam be ismét azt a törvényjavaslatomat, határozati
javaslatomat, amelyben felhívom a magyar kormány figyelmét arra, hogy ismét engedélyezzék a
szélerőművek létesítését. Közismert, hogy hazánk sok régiójában is igenis nagy lehetőség van a
szélerőművekben a szélviszonyok ismeretében. Ezért is kérem az összes parlamenti frakciót, hogy
támogassák  ezt  a  javaslatomat,  hiszen  nagyon  fontos  az,  hogy  a  jelenlegi  már  modern
technológiával felépített szélerőművek létesüljenek hazánk azon régióiban, ahol erre megvannak az
adottságok.  Ezt  az  elképzelést  az  a  tény  is  támogatja,  hogy  az  EU  2050-re  nagyon  komoly



 
energiatárolási potenciált kíván kiépíteni, amelyben jócskán le vagyunk maradva.

De nézzük meg az energiamix további részleteit.  A jelenlegi elképzelések szerinti  Paks 2-vel a
néppárti Jobbiknak az a problémája, hogy ha orosz technológiával épül fel, akkor további 50, 60,
akár 80 évre is az orosz fűtőanyagoktól tesszük függővé hazánkat, mert az orosz technológiával
felépülő atomerőművekben, sajnos, csak az orosz fűtőelemek illeszkednek. A Jobbik 21. századi
modern  konzervatív  pártként,  nem  atomenergiaellenes,  tehát  Paks  2-re  hazánk  olcsó
villamosenergia ellátása miatt szerintünk szükségünk van, de nyugati technológiával kell felépíteni,
hogy ne függjünk az orosz fűtőelemektől!

Összefoglalva tehát,  a Jobbik kiáll  amellett,  hogy egyrészt a megújuló energiaforrásokra sokkal
nagyobb hangsúlyt  fektessünk,  és  itt  nem csak az általam benyújtott  szélerőművekről  beszélek,
hanem  például  az  Európai  Unióban  új  technológiaként  egyre  jobban  fejlesztett  fúziós  energia
mellett is, avagy a lábunk alatt lévő geotermikus energiára. Kérdezem tehát, hogy ugyan ezek mind
csak közép- illetve hosszútávon hoznak előrelépést, de hajlandó-e a fideszes kormány végre komoly
erőforrásokkal és projektekkel ezt a területet a fontosságának megfelelően fejleszteni? Ne felejtsük
el, hogy ha ma nem cselekszünk, akkor bizony ennek a gyermekeink és unokáink látják kárát.

 

Várom Miniszter Úr érdemi válaszát!

 

Tisztelettel, 

Dr. Brenner Koloman

2  


